
Protokół Nr XXV 

sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 22 października 2020 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10 0 0 , a zakończyły o godz. 10 3 1 . 
W obradach sesji udział wzięło 13 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 
Nieobecność 2 radnych była usprawiedliwiona. Lista obecności radnych jest 
załącznikiem do protokołu. 

Ad. 1. 

Obrady X X V sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - Pana 
Andrzeja Tuza, Panią Skarbnik, radnych oraz wszystkich obecnych na sesji. 
Wszyscy obecni radni w liczbie 13 zgłosili swoją obecność na obradach, 
przewodnicząca stwierdziła quorum i rozpoczęła obrady RM w Szydłowie. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XXV sesji RM: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów z prac w okresie między 

sesjami RM. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 -
2029 - projekt Nr X X V / 1 5 0 / 2020, 

- zmian w budżecie gminy na 2020 r. - projekt Nr X X V / 1 5 1 / 2020. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 

Po przedstawieniu porządku obrad zwróciła się do radnych o zgłaszanie wniosków 
lub uwag, co do zmiany lub uzupełnienia tegoż porządku obrad. Takie uwagi oraz 
wnioski nie zostały zgłoszone. W związku z czym poddała pod głosowanie jawne 
proponowany porządek obrad i porządek ten został przyjęty jednogłośnie 
- 1 3 głosów „za". 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu z poprzedniej, tj. sesji 



Nr XXIV z dnia 22 września 2020 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych 
uwag do protokołu. Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, protokół z XXIV sesji RM został przyjęty 
jednogłośnie - 1 3 głosów „za". 

Ad. 4. 

W trakcie obrad X X V sesji RM radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Dawid Sobiegraj - zgłosił potrzebę wstawienia znaku zakazu ruchu dla 

samochodów ciężkich na drodze Brzeziny - Szydłów od strony lasu, ponieważ 
jeździ ich tam coraz więcej i niszczą drogę, 

- radny Zbigniew Głogowski - zapytał, czy w związku z planowanym remontem 
parkingu, który również służy sadownikom i kupującym śliwkę do przeładunku, 
przewidziany jest jakiś plac zastępczy, aby nadal mogło to funkcjonować w sposób 
właściwy. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Miasta i Gminy Szydłów złożył 
sprawozdanie z prac jakie miały miejsce w okresie między sesjami RM: 
- brał udział w posiedzeniu Rady Społecznej SPZZOZ w Staszowie, gdzie omawiano 

bieżącą sytuację powiatu w obliczu trwającej pandemii, 
- uczestniczył w spotkaniu włodarzy Gmin Rytwiany, Bogoria, Łubnice, Szydłów 

i Staszów dotyczącym wspólnych projektów pn. Działaj Lokalnie, 
- w dniu 11 października 2020 r. brał udział w odsłonięciu ławeczki - pomnika 

poświęconego ks. Michałowi Hieronimowi Juszczyńskiemu, byłemu proboszczowi 
parafii w Szydłowie, która znajduje się przy kościele św. Władysława w Szydłowie, 

- na zaproszenie Marszałka Województwa Świętokrzyskiego brał udział w Tokarni k. 
Chęcin w spotkaniu dotyczącym realizacji projektów unijnych, 

- Burmistrz poinformował również, że został ogłoszony przetarg na „Kompleksową 
rewitalizację wyznaczonego obszaru na terenie Gminy Szydłów w celu zapewnienia 
wysokiej jakości życia mieszkańców". Będzie to największa inwestycja Gminy 
Szydłów planowana na najbliższe dwa lata. 

Ad. 6. 

Kolejny punkt porządku obrad omówiła i przedstawiła wszystkim zebranym na sesji 
Pani Skarbnik Gminy Alicja Kłonicka. Dotyczył on zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029 i zmian w budżecie Gminy na 
2020 rok. 
W pierwszej kolejności przedstawiła proponowane zmiany jakie zostały ujęte 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029. Dochody 
bieżące w roku 2020 zwiększono o 200.464,00 zł, z tego: 
- na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 



wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych o 198.764,00 zł, 
- na realizację zadania publicznego w ramach „Programu asystent rodziny na rok 

2020" o 1.700,00 zł. 
Ogółem dochody po zmianach wynoszą - 26.471.218,57 zł. 
Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zwiększenia dochodów budżetowych 
i po zmianach wynoszą 28.712.164,67 zł. 
Wydatki majątkowe zwiększono o 130.000,00 zł, a wydatki bieżące o 70.464,00 zł. 
W załączniku Nr 2 - Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2020 - 2029 wprowadza się następujące zmiany: 
- na przedsięwzięcie pn. „Rozbudowa sieci wodociągowych na terenie gminy" -

zadanie pn. „Budowa wodociągu Szydłów - Brzeziny" zwiększono wydatki 
o 10.000,00 zł, i po zmianach planowane nakłady na budowę wodociągu wynoszą 
- 590.000,00 zł. 

Planowany deficyt budżetu wynosi - 2.240.946,10 zł. Na pokrycie deficytu 
zaplanowano kredyt w wysokości 1.700.000,00 zł, wolne środki, jako nadwyżkę 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikającą z rozliczeń 
kredytów z lat ubiegłych w kwocie - 500.000,00 zł, niewykorzystanych środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów 
i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 
budżetu określonymi w odrębnych ustawach - 40.946,10 zł. 
Po przedstawieniu proponowanych zmian uchwała została poddana pod głosowanie 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym, uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2020 - 2029 w została uchwalona 
jednogłośnie - 1 3 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXV/150/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnie Pani Skarbnik zaznaczyła, że od ostatniej sesji z 22 września 2020 r. do 
dnia dzisiejszego Burmistrz wydał trzy Zarządzenia dotyczące wprowadzenia zmian 
w budżecie. Były to zmiany złożone na wniosek jednostek organizacyjnych jakimi są 
szkoły, przedszkola i M-GOPS w Szydłowie. Po stronie dochodów wprowadzone 
zmiany dotyczyły między innymi środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska w kwocie 46.980,00 zł, a ponadto w zarządzeniach wprowadzono 
zmiany budżetu po zebraniach wiejskich dotyczące Funduszu Sołeckiego. 
W Uchwale budżetowej dochody budżetowe zwiększono: 
- na podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.632.2020 na zwrot 

części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych o 198.764,00 zł, 

- na podstawie umowy nr 73/2020/AR o wsparcie realizacji zadania publicznego 
w ramach „Programu asystent rodziny na rok 2020" ze środków Funduszu Pracy 
o 1.700,00 zł. 

Ogółem dochody po zmianach wynoszą - 26.471.218,57 zł. 



Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zwiększenia dochodów budżetowych i po 
zmianach wynoszą 28.712.164,67 zł: 
- w dziale 010 - Rolnictwo i łowiectwo - zwiększono wydatki majątkowe o 10.000,00 zł 

do kwoty 590.000,00 zł, z przeznaczeniem na budowę wodociągu Szydłów -
Brzeziny oraz wydatki bieżące o 198.764,00 zł - na wypłatę podatku akcyzowego 
dla producentów rolnych, 

- w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa -
zabezpieczono środki na dotację dla jednostki O S P w Jabłonicy w kwocie 
120.000,00 zł na zakup samochodu pożarniczego, 

- w dziale 758 - Różne rozliczenia - rozwiązano rezerwę na nieprzewidziane wydatki 
w kwocie 130.000,00 zł, 

- w dziale 855 - Rodzina - wprowadzono środki w kwocie 1.700,00 zł na 
wynagrodzenia dla asystenta rodziny aktywnie działającego na rzecz rodzin 
w okresie pandemii Covid - 1 9 . 

- w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - przeniesiono wydatki 
z działu 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - dotyczące 

„Kompleksowej rewitalizacji wyznaczonego obszaru na terenie gminy Szydłów w celu 
zapewnienia wysokiej jakości życia mieszkańców." 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 1 3 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXV/151/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Pan Andrzej Tuz - Burmistrz 
Miasta i Gminy: 
- zostanie przeanalizowana sytuacja odnośnie postawienia znaku w Brzezinach od 

strony lasu, ponieważ bardzo często mieszkańcy narzekają, że porusza się tą drogą 
bardzo dużo sprzętu ciężkiego i boją się, że droga ta zostanie zniszczona, 

- odnośnie parkingu, który będzie remontowany a obecnie służy sadownikom 
i kupującym śliwy do przeładunku, jest wstępnie przygotowane takie miejsce, 
którym jest parking koło przedszkola, a który będzie mógł w tej sytuacji zastąpić 
dotychczasowe miejsce. Na daną chwilę Gmina nie dysponuje większym terenem. 
Wspomniany plac koło przedszkola jest utwardzony i na pewno zostanie 
poprawiony, żeby to wyglądało lepiej i stabilniej dla większych aut. 

Ad. 8. 
W przedostatnim punkcie obrad RM w Szydłowie głos zabrał radny Sebastian 
Gałązka, który podziękował za podcięcie gałęzi przy poboczach dróg w Korytnicy. 
Zaznaczył również, że cieszy się, iż kupowanych jest coraz więcej nowych wozów 
strażackich, jednak ubolewa nad tym, że strażacy z Korytnicy starają się już 3 lata 
o łódź. Na obecna chwilę jednostka straży dysponuje starym pontonem, który długo 



już nie wytrzyma i w każdej chwili może się rozlecieć. Zdaniem radnego jest to 
niesprawiedliwe, że starają się już tyle czasu i nigdy na nic nie ma pieniędzy. 
Burmistrz Andrzej Tuz - wyjaśnił, ze dla O S P w Korytnicy został również zakupiony 
samochód ciężki. Jeżeli chodzi o łódź, to na pewno gmina w przyszłości będzie 
starać się o ponton dla straży w Korytnicy. Obecny, jak wiadomo jest poklejony, ale 
służy podczas zawodów strażackich. Niestety nie da się zrobić wszystkiego od razu. 
O S P Korytnica pozyskała również drugi samochód, który jest obecnie remontowany. 
Według Burmistrza nie można powiedzieć, że Korytnica jest traktowana „po 
macoszemu". 
Na terenie gminy jest 11 jednostek straży. Jeżeli mówimy o samochodzie, to jest 
możliwość skorzystania z wniosku o samochód dla jednostek spoza systemu K S R G . 
Mogły być to tylko dwie jednostki, które zostały wytypowane i była to jednostka 
z Jabłonicy i Rudek. Wymagania spełniała tylko Jabłonica. Gmina ze swojej strony 
stara się jak tylko jest to możliwe, aby takie środki pozyskać. Wiadomo jest w jakim 
stanie jest obecnie samochód jednostki z Jabłonicy, który prawie że rozlatuje się i nie 
wiadomo czy przejdzie następny przegląd. Jest to bardzo ważna sprawa, ponieważ 
bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze. Samochód gaśniczy na pewno 
będzie czynnie uczestniczył w akcjach. Jest to samochód lekki do 3,5 tony ze 
zbiornikiem wodnym 1.000 litrów. 
Ponownie głos zabrał Pan radny Sebastian Gałązka, który powiedział, że gdy 
o samochód lekki starała się Korytnica, gdzie środki były zabezpieczone przez 
poprzedniego włodarza, uzyskała odpowiedź od Burmistrza, że nie ma dofinansowań 
na lekkie samochody. Dzięki późniejszym staraniom udało się zakupić samochód ale 
0 10.000,00 zł drożej z powodu - jak wyraził się radny „ociągania się". Natomiast 
samochód lekki przekazany przez Policję jest finansowany własnym wkładem straży 
w Korytnicy. Strażacy po godzinach sami go remontują, aby doprowadzić do 
idealnego stanu. Poprzedni samochód też był w opłakanym stanie, a wtedy nie udało 
się pozyskać lekkiego samochodu. 
Przewodnicząca RM Katarzyna Skuza - zaznaczyła, że jak powiedział wcześniej 
radny Korytnicy, jest 2 lata różnicy. Poinformowała również, że sytuacja jednostek 
straży była przez nią analizowana razem z Burmistrzem z tego względu, że mamy aż 
11 straży, a strażacy różnie przykładają się do ich funkcjonowania i opiekowania się 
nimi. Korytnica ma duży wkład, jednak należy wziąć pod uwagę jaki mamy budżet 
1 realne rzeczy, które są nam rzeczywiście potrzebne. 
Radny Sebastian Gałązka - zapytał, czy według Przewodniczącej ta łódź nie jest 
potrzebna. Mimo, że ponton jest poklejony, to i tak uchodzi z niego powietrze, 
ponieważ ma on ponad 20 lat i za chwilę rozsypie się. 
Przewodnicząca Katarzyna Skuza - odpowiedziała, że nie ma orientacji jaki teren 
obszarowo ma Gmina Szydłów nad zbiornikiem Chańcza. Jak wcześniej została 
poinformowana przez strażaka, jest to „kawałek betonu i kawałek wody". Zapytała 
również czy są osoby przeszkolone, które mogą brać udział w akcji z udziałem łodzi, 
jeśli doszłoby do takiego zdarzenia. 
Radny Sebastian Gałązka - odpowiedział, że strażacy O S P Korytnica mają 
odpowiednie przeszkolenie. Oprócz kursów podstawowych posiadają również 



uprawnienia sternika. Jeżeli zdarzają się wezwania do na przykład poszukiwań na 
wodzie, to zawsze jednostka z Korytnicy bierze w nich udział. 
Przewodnicząca RM - zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski i informacje od 
radnych. Nikt nie zgłosił się aby takowe przedstawić. Zadała zatem pytanie - czy 
Burmistrz posiada informacje ilu jest chorych na terenie naszej gminy? 
Burmistrz Andrzej Tuz - wyjaśnił, że jeśli chodzi o sytuację epidemiologiczną na 
dzień 22 października 2020 r., to na terenie Gminy Szydłów 21 osób przebywa na 
kwarantannie, 7 osób jest z potwierdzonym wynikiem pozytywnym, w tym jedna 
osoba z tych siedmiu jest hospitalizowana. Zwrócił się również z apelem do 
mieszkańców gminy o to, że jeśli mogą, to prosi ich o pozostanie w domu, 
a szczególnie osoby starsze. Sytuacja rozwija się dynamicznie i prawdopodobnie od 
soboty cała Polska będzie w czerwonej strefie. Burmistrz poprosił również 
mieszkańców o załatwianie tylko pilnych spraw w Urzędzie Miasta i Gminy Szydłów. 
Do dyspozycji jest również skrzynka podawcza, do której można wrzucać dokumenty 
i wnioski, można również zadzwonić do urzędu lub przesłać e-maila. Wiele spraw 
można również załatwić zdalnie, tak aby nie narażać siebie i pracowników urzędu. 
Poinformował również, że nauka w szkołach na terenie gminy prowadzona jest 
w systemie stacjonarnym i na obecną chwilę nie ma w nich żadnych ognisk wirusa. 
Zaznaczył również, że pismo branżowe samorządowe jakim jest „Wspólnota" 
opublikowało ranking pt. "Liderzy samorządowych inwestycji 2017-2019". 
W zestawieniu tym Szydłów znalazł się na 20 miejscu w Polsce jeżeli chodzi 
o pozyskiwanie środków unijnych w przeliczeniu na jednego mieszkańca i inwestycje 
jakie gmina wykonuje, natomiast w województwie świętokrzyskim jesteśmy na 
pierwszym miejscu. Na koniec wystąpienia Burmistrz raz jeszcze zaapelował 
o zachowanie bezpiecznej odległości i o dbanie o swoje zdrowie. 
Przewodnicząca RM Katarzyna Skuza na zakończenie tego punktu porządku obrad, 
zaprosiła na obrady następnej sesji Rady Miejskiej w Szydłowie radnego powiatu, 
pana Michała Skotnickiego, który być może ogląda obrady XXV Sesji RM. 
Zaznaczyła, że kilku radnych ma pytania odnośnie powiatu i dlatego liczy, że pan 
Michał Skotnicki przyjmie zaproszenie, które zostanie mu wysłane. 

Ad. 9 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że porządek obrad sesj i został 
w pełni zreal izowany i dokonała zamknięcia obrad X X V sesj i Rady Miejskiej 
w Szydłowie. 

Protokołowała 

Beata Nowińska 


